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اعًم اؼراشاً يشاضكاً فً جايعح َجطاٌ قؽى انقاَىٌ، و قثهها فً كهٍح انشطٌعح  نبذة تعريفية :

و انقاَىٌ جايعح طُعاء. عًهد قاػٍاً فً تعغ يحاكى انعاطًح طُعاء. أشطفد و َاقشد أكثط يٍ 

 7انرسضٌة انرعاوًَ يُص أكثط يٍ ، وضئٍػ نجُح ضؼانح عهًٍح و حكًد أكثط يٍ تحث عهًً 77

 ؼُىاخ و حرى اٌَ.

 لمؤهلاتا

طُعاء، ،جايعح يًراظ ترقسٌط ،" انثشطي الاؼرُؽاخ و انجٍٍُ," شطٌعح و انقاَىٌان فً زكرىضاج 

2002 

يع جساً  جٍس ترقسٌط نهقؼاء انعانً زتهىياٌ عانٍاٌ، أحسهًا )جُائً(و اَذط )يٍسًَ( يٍ انًعهس 

 طُعاء–، انًٍٍ 1998انشطف،  يطذثح

ترقسٌط" الإؼلايٍح انشطٌعح فً انقظاص اؼرٍفاء حق" تعُىاٌ انقاَىٌ و انشطٌعح فً ياجؽرٍط 

 1997،انًٍٍ‘ ، جايعح طُعاء(يًراظ)

ٍجايعح الإياو، 1991، جايعح الإياو, و ترقسٌط جٍس  جسا   تكانىضٌىغ شطٌعح + ذطتٍح ي ،

 انطٌاع-انؽعىزٌح

  البحثيةلإهتمامات ا

 انشرظٍح، والاحىال انقؼاء، ويؽائم انًعايلاخ، وفقه ، انًعاططج انطثٍح وانقؼاٌا عًىياً، انفقه

 اند.. وانفطائغ ، انًقاطس فقه و ، الاثثاخ وَظاو ، انًطافعاخ وَظاو

 النشر العلمي 

و انفقهٍح انُاحٍح يٍ يقاضَح فقهٍح زضاؼح) انثشطي الاؼرُؽاخ و الأجُح فً انفقهٍح انًىؼىعح 

 الإؼكُسضٌح الإًٌاٌ زاض ؽثعح "كثٍطاٌ يجهساٌ"( انقاَىٍَح و انطثٍح

كراب جايعً يقطض تجايعح انعهىو( يحكى) انًًٍُ تانقاَىٌ يقاضَح الأؼطج أحكاو  كراب 
  وانركُىنىجٍا

يحكى( كراب جايعً يقطض تجايعح ( ) إؼلايٍح ثقافح)انًعاططج انقؼاٌا نثعغ الإؼلايً انفقه ضؤٌح

 انعهىو وانركُىنىجٍا

انثُىك عهى ذطثٍقٍح زضاؼح) قثؼه قثم انًثٍع فً انرظطف حكى و انشطعً انقثغ يفهىو 

 تحث يُشىض (الإؼلايٍح انُىافص شاخ انؽعىزٌح

 

يقثىل نهُشط     انًحاياج نعقس انُظايً و انفقهً انركٍٍف 

و انشطعٍح انًقاطس ػىء فً ذأطٍهٍح زضاؼح"  الإنعاو و انًشىضج تٍٍ انعواج قثم انطثً انفحض 

 يقثىل نهُشط"انرهٍجً انرعاوٌ تًجهػ انقىاٍٍَ

 

قاَىٍَح فقهٍح زضاؼح" انعهى انثحث و انؽعىزٌح انجايعاخ نرًىٌم يظسض انهثاخ و انىطاٌا و انىقف 

    تحث يُشىض          هـ1441 انجسٌس انؽعىزي انجايعاخ نُظاو وفقاً 
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Professional Summary 

I work as an associate professor at Najran University, Department of Law, and before that at the College of Sharia and 
Law, Sana'a University. I worked as a judge in some courts in the capital, Sana'a. She supervised and discussed more than 
77 scientific theses and judged more than one scientific research, and Chairman of the Cooperative Training Committee 
for more than 7 years now. 

Qualifications   

 •PhD in Sharia and Law, “The Embryo and Human Cloning,” with an excellent grade, Sana’a University, 2002 

 •Two higher diplomas, one (criminal) and the other (civilian), from the Higher Institute for the Judiciary, grade very good with 
honors, 1998, Yemen - Sana'a 

 •Master's degree in Sharia and Law entitled "The Right to Take Retribution in Islamic Sharia" with a grade (excellent), Sana'a 
University 'Yemen, 1997 

 •Bachelor of Sharia + Education from Al-Imam University, with a very good grade, 1991, Al-Imam University, Saudi Arabia - 
Riyadh 

Research Interests  

Jurisprudence in general, contemporary medical issues, jurisprudence of transactions, judiciary issues, personal status, the 
pleading system, the system of evidence, the jurisprudence of purposes, obligations, etc. 

Publications  

• Encyclopedia of jurisprudence in embryos and human cloning (a comparative jurisprudential study in terms of jurisprudence, 
medical and legal) "two large volumes" edition of Dar Al-Iman Alexandria 

• Book of Family Rulings Compared to Yemeni Law (Arbitrator) University textbook at the University of Science and Technology 

• Seeing Islamic jurisprudence on some contemporary issues (Islamic culture) (arbitrated) university textbook at the University 
of Science and Technology 

The concept of legal possession and the ruling on disposing of the sold property before taking possession of it (an applied study 
on Saudi banks with Islamic windows), a published research 

• The jurisprudential and statutory adaptation of the legal contract is acceptable for publication 

• Premarital medical examination between advice and compulsion "a fundamental study in the light of legal purposes and laws 
in the Gulf Cooperation Council" accepted for publication 

• Endowments, bequests, and donations are a source of funding for Saudi universities and scientific research, a jurisprudential 
legal study according to the new Saudi universities system, 1441 AH, published research. 
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